

Referat af skolebestyrelsesmøde d. 20. november 2018

Dato: Tirsdag d. 20. november kl. 17.00-19.00

Sted: Stort mødelokale, Strandboulevarden 47

Tilstede: Nikolaj Vagner, Lars Aaberg, Sandra Ernstsén, Claes Mørkberg, Jeppe Terp, Eva Søvendahl Kok, Morten Søndergaard, Alfonsus Molenbroek og Mette Lund Thomsen

Ikke til stede: Niels Jensen, Julie Kordovsky, Brian Hansen, Natascha Dayan, Mads Christensen og Maria Viggoson

1. Valg af mødedirigent (2 min. – 17.00-17.02)

Alfonsus blev valgt.

2. Ændringer til referatet fra sidste møde? (3 min – 17.02 – 17.05)

Referatet blev godkendt.

3. Orientering fra (O) (25 min – 17.05-17.30)

a. Skoleleder:

- Besøg af Randersgade: Vi kan godt mærke, at vi har fået flere udskolingselever. De kan godt fylde lidt i det fysiske miljø. De har haft møbler med her i huset, hvor der var skimmelsvamp på. Møblerne er nu fjernet, og rummene er blevet grundigt rengjort. Randersgades Skole har derfor ekstraordinært lånt scienceområdet, auditorium, billedkunst og natur/teknologi i denne uge.
- Indskrivningsmøde er afholdt med deltagelse af Nikolaj og en forældrerepræsentant, Lisa fra 3. kl. Der var mange deltagere til mødet.
- Lys i pæren fest: Det var en fornøjelse at se og høre eleverne fortælle om deres kreative projekter, de havde opfundet i entreprenørskabsugen. Tak for den store forældredeltagelse.
- Vi har fået en henvendelse fra en nabo omkring legepladsen, hvor der er for meget lys om aftenen, og boldburet larmer. Det skulle være ordnet således, at lyset skulle slukke kl. 19. Hvis nogen ser noget andet, må I gerne kontakte ledelsen.
- Økonomi: Ledelsen har i går været til møde om kommunens økonomi. Der kommer besparelser i det kommende skoleår. Det kommer på næste skolebestyrelsesmøde.
- Hallens gulv skulle være færdigt sidst i februar. Gulvet i omklædningsrummenes gulv skal først skiftes senere, sandsynligvis i sommerferien.

b. Personale

- Personalet mærker ikke så meget, at Randersgades skole er her. Det fungerer egentligt meget godt. Det er selvfølgelig ærgerligt at skulle aflevere fagllokaler lige nu, men det er rart også at kunne hjælpe en naboskole.
- Eleverne oplever, at det er dejligt, at der er kommet store børn fra Hafnia tæt på skolen.

- Lys i pæren fest: Det har fungeret godt, at klasserne har noget at præsentere – og der er stor opbakning fra forældre.
- Økonomi: Det er fantastisk at være på en skole, hvor der også er mulighed for at gøre noget ekstraordinært som byggeskole, fx ture til ”Game” og mulighed for at købe materialer.
- Bygningen, som Hafnia er kommet ind i, er i god stand. Det er rart.
- I Hafnia laves der terminsprøver i denne uge. Der kommer mere ro på terminsprøverne med gode procedurer.

c. Skolebestyrelsesformanden

- Nikolaj har skrevet til borgmesteren omkring det politiske udspil omkring udvidelse af specialdelen. Nikolaj rundsender svarbrevet fra borgmesteren.
- Nikolaj deltog i indskrivningsaftenen.
- Lys i pæren i fest: Det var dejligt at se eleverne præsentere deres opfindelser.

Forslag til Lys i pæren fest: Kan man lave noget samlet som skole? Fx i hallen. Dette bringer skolen videre ind i planlægning af næste års projekt.

d. Fra udvalgene, hvis der er nyt (byggeri, ansættelse, trafik, forældrefond)

Alfonsus indkalder til møde om forældrefond-møde. Lars og Mette deltager i første møde. Skolen kan herefter udlåne lokaler til møderne.

Nyt punkt skolebestyrelsesmøde i foråret:

Trafikpolitik – specifikt om skolepatruljer.

4. Udvidelse af specialklasserækken (O+D) (10 min – 17.30-17.40)

Lars introducerede til punktet: I 2019 er der afsat økonomi til at planlægge en udvidelse af 120 specialskolepladser. Lars og områdechef, Morten Østergaard, har været til møde med forvaltningen. Her fremførte både Lars og Morten, at vi anbefaler, at kommunen laver en separat specialskole, som kan ligge på matriklen – i vores gamle skolebygninger, bygning 25 og 26, men organisatorisk afskåret fra SPS.

Drøftelse af det videre forløb

- Der kommer nogle repræsentanter fra Byggeriet og forvaltningen til skolebestyrelsesmødet i januar for at orientere om det videre forløb, ang. økonomi og evt. organisering.
- Vi sætter et planlægningspunkt af januar-mødet på skolebestyrelsesmøde i december.

5. Handicapadgang til skolen (15 min – 17.40-17.55)

Alfonsus introducerede til punktet:

- Alfonsus er blevet kontaktet af en forælder, som er handicappet. Elevatoren til en del af skolen har været ud af drift i snart to måneder. Forælderen har skrevet et brev til borgmesteren. Der er ikke kommet svar endnu.
- Alfonsus spørger ind til, om hvilke regler der findes for skoler og elevatorer
- Alfonsus er også i tvivl om, hvorvidt der er givet tilladelse til ibrugtagning af elevatoren på skolen.

Lars orienterede:

- Lars har haft møde med forælderen. Skolen håber også, at der snart kommer en løsning, men har ikke haft mulighed for at påvirke forløbet med reparation af elevatoren.
- Lars har møde med byggeledelsen i morgen.
- Der er kommet bud om, at elevatoren skulle være færdig i slutningen af næste uge. Lars er dog også i tvivl om, byggeriet bliver færdigt.
- På en nybygget skole er der ikke krav om, at der skal være tilgang til alt på skolen. Ledelsen vil i stedet kunne rykke en klasse, således at en handicappet elev/forælder har tilgængelighed til relevante lokaler. Det vil ledelsen fremadrettet benytte sig af, når der ikke er et konkret, kort varsel på en given reparation.
- Det er ventilationen i elevatorskakten, som er problematisk.
- Lars undersøger, om der er givet tilladelse til at benytte elevatoren.

6. Skolefoto (B) (10 min – 18.05-18.15)

Under punktet drøftede bestyrelsen, hvorvidt vi skal fortsætte med at have individuelle skolefotos.

Det blev besluttet, at der kun skal tages klassefotos, da portrætbilleder ikke hører til skolens virke. Det er blot gennem historien blevet præcedens. Det er også et stort økonomisk pres på familier, særligt hvis man har flere børn.

Skolen skal være opmærksom på, at forældre skal give samtykke til, at deres barn er med på klassebilledet.

Lars og Mette skriver ud i næste nyhedsbrev om, at vi fremadrettet kun vil få taget klassefotos.

7. Ferieplan 19-20 (B) (10 min – 18.15-18.25)

Mette fremlagde udkast til ferieplan, som er identisk med den vejledende ferieplan i KK – og skolens MED peger ligeledes på denne ferieplan.

Bestyrelsen vedtog ferieplanen.

Ledelsen orienterer i næste nyhedsbrev og lægger den på hjemmesiden.

8. Fastholdelse af elever på skolen (O+D) (30 min – 18.25-18.55)

Lars og Mette lavede et kort oplæg på baggrund af data ang. fastholdelse af elever på skolen: Optag, indsvining og udsivning.

Nogle af dataene ser således ud:

Andel der vælger distriktsskolen – i 17/18 85 % og i 18/19 78 %

Udsivning – i 16/17 1,3 % og i 17/18 3,5%

Indsvining i 16/17 0,6 % og i 17/18 3,9%.

Det er sammenlignet med både det samlede byniveau og skoler i IBØ meget gode tal. Vi har et stort optag af vores grunddistriktsbørn, hvor få vælger privatskole – og der er god stabilitet i klasserne i forhold til udsivning og indsvining.

Bestyrelsen havde under punktet et fokus på, hvad vi som bestyrelse og som skole kan gøre mere af for at fastholde elever. Det er særligt vigtigt at have fokus på, hvordan vi undgår udsivning, når vores klasser rammer udskoling, hvor der i København er en tendens til, at nogle elever rykker på privatskoler, som udvider deres elevtal i 6.-7. klasse. Dette punkt vil vi tage op senere.

Der fremkom et forslag om, at vi på et senere møde kunne invitere “Brug folkeskolen” for at tale fastholdelse med fokus på udskoling.

9. Eventuelt (5 min. – 18.55-19.00)

Her var ingen punkter.

Mødet sluttede kl. 19.00.

Referent: Mette Lund Thomsen